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Abstract 

 
    Mobile IP allows a mobile node to maintain a continuous connectivity to the 

Internet when moving from one access point to another. However, due to the link 

switching delay and to the Mobile IP handover operations, packets designated to 

mobile nodes can be delayed or lost during the handover period. This research 

presents a new control function called Lightweight Handover Control Function (L-

HCF) in order to improve the handover performance in the context of Mobile IPv6 

over wireless networks. The L-HCF functionality allows a router to decide which 

IP address that the mobile node is associated when movement is needed, by using 

available IP addresses in its database if the movement operation in side domain or 

by exchange messages between other routers if the movement alter domain. The 

mobile node can thus use this address without the procedure of Duplicate Address 

Detection. The function is implemented in analytical model and simulated in Opnet 

simulation, the result shows that, the control function provide low latency, less 

packet loss compared to the standard function of the mobile IPv6. 
 
 

 

 ملخص  الأطروحة

 

 

 لإَخشَج  نجٕ ل ح ًح نلاجٓضة  نًحًٕنت نهحفاظ ػهي  سخًش سيت  لاحصال  الاَخشَج في  انت  لاَخقال يٍ 

َجذ  ٌ  نحضو  نًصًًت نلاجٓضة , َخ جت نهخبذيم ٔ ػًه ت  نخ ه ى في  لإَخشَج  نجٕ ل.َقطت ٔصٕل لاخشي

في ْز   نبحث َقذو  د ة ححكى جذيذ ح ًي  . نًحًٕنت قذ حخؼشض نهخاخ ش  نضيُي  ٔ  نض اع  ثُاء ػًه ت  نخ ه ى

 نخح  ٍ  د ء ػًه ت  نخ ه ى 6  شٔحٕكٕل  نخحكى في ٔظائف  نخ ه ى في  شٔحٕكٕل  لإَخشَج  نجٕ ل  لإصذ س

ْزِ  لاد ة ح ًح نهًٕجّ ن حذد  ي ػُٕ ٌ .  في  نشبكاث  نلاسهك ت6 في  شٔحٕكٕل  لإَخشَج  نجٕ ل  لإصذ س

يٍ  نؼُأيٍ  نًخا ت في قاػذة  نب اَاث  نخاصت  انًٕجّ   ر  , ي خخذيّ  نجٓاص  نًحًٕل في ػًه ت  نخجٕ ل

 ٔ  خبادل  نشسان ٍ يغ  نًٕجٓاث  لاخشي , كاَج ػًه ت  نخ ه ى د خم  َطاق ػُأيٍ  نشبكت  نخاصت  انًٕجّ

 ٓزِ  نطشيقت ي خط غ  نجٓاص .  ر  كاَج ػًه ت  نخ ه ى خاسج َطاق ػُأيٍ  نشبكت  نخاصت  انًٕجّ  نًؼُي

.   نًخجٕل  سخخذ و  نؼُٕ ٌ يٍ دٌٔ  نًشٔس  ؼًه ت  كخشاف إصدٔ ج ت  سخخذ و  نؼُأيٍ

 , ٔ نُخ جت حظٓش أٌ  د ة  نخحكى حقذو يؼذل حاخ ش OPNETحى حُف ز  د ة  نخحكى في ًَٕرج ححه هي ٔيحاكاة 

 في  شٔحٕكٕل  لإَخشَج  نجٕ ل  لإصذ س يُخفط, ٔيؼذل فقذ ٌ  قم نهحضو  انًقاسَت يغ  د ة  نخ ه ى  نق اس ت
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